
 

Z Á P I S 
FÓRUM ZDRAVÉHO MĚSTA JILEMNICE – DESATERO PROBLÉMŮ JILEMNICE 

6. dubna 2010 
 
Dle prezenční listiny 54 přítomných, za NSZM ČR: Ing. Petr Švec, za WHO: MUDr. A. Štefková , za 
MěÚ: Ing. J. Čechová, Ing. P. Faistauer, M. Bedrníková, Ing. M. Šnorbert, Ing. D. Stolínová, F. Augustin, 
J. Exnerová, P. Therová, Ing. P. Pohůnková, A. Jonová, M. Vargová, J. Štrauch 
 
Moderace: Aleš Matouš a Ing. Petr Švec 
 
Úvod: Moderátor - A. Matouš přivítal na úvod vzácného hosta jilemnického fóra, ředitelku WHO v ČR, 
paní MUDr. Alenu Šteflovou, PhD., ředitele Národní sítě zdravých měst ČR – Ing. Petra Švece a 
představitele města – místostarostku a političku Zdravého města Jilemnice – Ing. Janu Čechovou a 
tajemníka městského úřadu – Ing. Petra Faistauera. 
 
Kulturní vystoupení: O kulturní vystoupení se postaralo téměř 20 žáků Základní školy Komenského, 
kteří se během několika minut představili jako fotbalisti, volejbalisti, běžci, basketbalisti, gymnasti - 
vše umocněno choreografií se švihadly. Optimistický závěrečný výkřik „Kanikuly“ byl závěrečnou 
tečkou za tímto zajímavým vystoupením.  
 
Prezentace: Koordinátor Zdravého města Jilemnice - Ing. M. Šnorbert a politička Zdravého města 
Jilemnice – Ing. J. Čechová připomněli účastníkům fóra problémy definované v roce 2009. U každého 
problému byl představen zodpovědný garant a aktivity, které směřují k tomu, aby se problém vyřešil.  
Ing. Petr Švec představil zdravá města v ČR, jejich počet a největší úspěchy. Dále představil databázi 
DobraPraxe, DataPlán a databázi MA21, ve které Jilemnice figuruje v kategorii C. Na závěr své 
prezentace byl představen způsob práce u jednotlivých problémových okruhů. 
 
Pracovní část – Pracovní část fóra proběhla pod vedením Ing. Petra Švece. Ve velkém sále SD Jilm 
bylo připraveno sedm tématických okruhů, každý z účastníků se mohl k jakékoliv oblasti připojit, zde 
mohl setrvat nebo mohl mezi jednotlivými oblastmi přecházet. První část byla věnována týmové 
práci v oblastech, účastníci diskutovali nad Plánem zdraví a kvality života a vybírali nejpalčivější 
problémy  dané oblasti. Ve druhé části garant každé oblasti představil návrhy, které vzešly z diskuze 
u stolu a představil 2 největší problémy, které danou oblast trápí. Výsledky pracovní části: 
 

A. Veřejná správa, informovanost, strategický rozvoj – garant Ing. M. Šnorbert 

1) Zvýšit profesionální přístup politiků a úředníků vůči občanům (do 10P) – Poznámka garanta 
oblasti, že ačkoliv byly rozesílány písemné pozvánky také voleným zastupitelům města, bylo jich 
z celkového počtu 17 zastupitelů, na fóru přítomno pouze v počtu 3 zastupitelé.   
2) Lepší informovanost zaměřená na cílové skupiny (věkové) (do 10P) – Nadále existuje malá 
informovanost o činnosti veřejné správy, zaměřit se na nového rádce občana, ale tak aby byl zaměřen 
na věkové skupiny, lidé nad 50 let nechodí tolik na internet, upřednostňují osobní přístup, mladí se 
umí lépe orientovat na internetu a umí si většinou vše vyhledat. 
3) Zavedení indikátorů udržitelného rozvoje – Pomocí těchto indikátorů by bylo možno se 
porovnávat s jinými městy. 
 

B. Životní prostředí – garant Ing. D. Stolínová 

1. Systém svozu bioodpadu (do 10P) – Problém, který je v řešení už více než 5 let. Vzal si ho za své 
Svazek obcí Jilemnicko, který řeší bioodpadu v rámci celého svazku. Částečně souvisí i s problémem 



 

„snížení objemu SKO“, až se podaří vyřešit svoz bioodpadu, poklesne objem SKO, neboť většina 
bioodpadu končí v popelnicích.  
2. Snížení objemu SKO (směsného komunálního odpadu) – Ačkoliv se daří více a více vytřídit, 
paradoxně se každý rok navyšuje objem směsného komunálního odpadu – způsobeno z velké části 
tím, že bioodpadu končí v popelnicích.  
3. Revitalizace městské zeleně (do 10P) – Jsou zpracovány studie revitalizace pro velké parky, ale 
zapomíná se na spoustu drobných ploch po městě – např. pionýrský parčík, který by si zasloužil 
revitalizovat. Péče o solitery, výsadba nové zeleně, úprava stávajících ploch zeleně. 
4. Uklizené a čisté město – Myšleno běžný úklid města – chodníků a městských ploch (ne zimní 
údržba), souvisí to i s péčí o městskou zeleň. 
 

C. Zdravý životní styl, sociální oblast, bydlení – garant J. Kavanová 

1. Výtah v DPS, zajištění bezbariérových přístupů 
2. Vybudovat sociální byty (holobyty) (do 10P) – azylové, krizové bydlení pro matky s dětmi nebo 
duševně nemocné 
3. Podporovat rozvoj ploch pro výstavbu RD (do 10P) 
4. Podporovat a vytvářet nekuřácké restaurace 
5. Nebýt tolerantní k hazardu – non-stop bary mají dopady na rodiny, zdraví 
6. Nebýt tolerantní  ke konzumaci alkoholu a návykových látek v tzv. dřevěném grandu (objekt je 
majetkem města) – matky dospívajících dětí chodí na sociální odbor s tím, že v tomto objektu jsou 
lehce k dostání návykové látky 
7. Zamezit kouření mladistvých v prostorech autobusového nádraží – mladistvým je zde podáván 
alkohol 
 

D. Vzdělávání a výchova – garant Mgr. H. Henychová 

1. Vytvoření ICM organizace pro trávení volného času dětí a mládeže – prostory pro ICM jsou 
k dispozici v nově opravené severní části čp. 1, prozatím není provozovatel ICM 
2. Podpora města (politická) Gymnáziu Jilemnice (do 10P) 
3. Dokončení rekonstrukce budov obou ZŠ (do 10P) 
4. Vytvoření funkčního kluziště a koupaliště pokud možno co nejblíže škol – Pedagogové nechtějí 
vybudování nového kluziště, uspokojilo by je kluziště podobné tomu, které bývá na Kozinci.  
5. Větší dohled příslušníků městské policie nad patologickými jevy žáků jilemnických škol – 12 a 
13leté děti fetují, sami učitelé nemohou tomuto modernímu trendu zabránit. Děti si odskakují kouřit 
za sokolovnu, za kostel, do parku, na autobusové nádraží. 
6. Podpora projektu hraběnka – Souvisí s rozvojem patologických jevů mezi žáky jilemnických škol. 
Pokud by děti měly možnost kam jít a měly by co dělat, dalo by se zmírnit utváření skupinek dětí, 
které svůj volný čas tráví výtržnictvím a povalováním se po  městě.  
Diskuse:  
Pro údržbu běžeckých tratí je zapotřebí nová rolba – S. Henych podal žádost o dotaci a čeká se na 
výsledek, zda nová rolba do Jilemnice poputuje.  
Pokud máme podporovat gymnázium, je gymnázium schopno komunikovat se školou zřizovanou 
městem? Odpověděl ředitel Šorm – nějaký střet zájmů tam je, ale gymnázium umí komunikovat. 
Přecházení žáků a jejich dozorování – gymnázium musí dozorovat děti do 15 let. Gymnázium je 
zřízeno krajem – jakékoliv rozhodnutí zásadního rázu je rozhodnutí politické, v našem případě 
krajské, vedení města Jilemnice je politická skupina, která se může přimluvit za chod gymnázia. 
 

E. Volný čas, kultura, sport – garant J. Čechová 

1. Pokračovat ve vytvoření areálů Hraběnky a koupaliště (do 10P) – vytvořit si harmonogram a začít 
s postupnými kroky ve výstavbě 



 

2. Údržba a modernizace stávajících sportovišť – malá hřiště, venkovní plácky pro hry dětí 
3. Modernizace stávajících prostor knihovny – knižní nabídka se neustále rozrůstá, prostory pro 
archiv nestačí 
4. Podpora volnočasových aktivit dětí a mládeže (do 10P)  
5. Údržba stávajících cyklotras a cyklostezek + rozvoj nových 
 

F. Podnikání a zaměstnanost – garant Mgr. J. Kunátová 

1. Stabilizace areálu služeb a jeho další rozvoj pro drobné podnikání (do 10P) 
2. Podpora výstavby velkoprodejny v lokalitě u ČSAD a vybudování okružní křižovatky v místě (do 
10P) 
3. Pozemky pro výstavbu RD – pozemky v územním plánu nyní jsou, ale nejsou ve vlastnictví města, 
jsou ve vlastnictví soukromých subjektů 
4. Rozvoj sportovišť v lokalitě koupaliště a Hraběnky 
Diskuse: 
Areál služeb se jako problém předkládá pokaždé, poukazuje se na zvýšenou autodoprava v centru 
města, ale podnikatelům samotným to v OSP nevadí, nákladní auta tam najednou v pátek a v pondělí 
opět odjedou, v týdnu tam auta nejsou, protože vydělávají a jezdí po republice, OSP by se mělo řešit 
jako celek. 
 

G. Doprava, prevence kriminality, bezpečnost občanů – garant A. Matouš 

1. Řešit: chodník ulice Čsl. Legií, chodník v ulici Roztocká, tvořící se kaluže u čp. 1000 – 1001 v ul. 
Roztocká, ulici Valdštejnská – zpomalení např. příčné prahy 
2. Bezpečná cesta do školy (do 10P) – přechody pro chodce: u bývalé textilní školy a Za Lázněmi (zde 
v roce 2009 sražen na přechodu chodec)  
3. Oprava výtluk – opravy stávajících, sledovat záruky a sledovat povolení a řádně sledovat 
opravování (původně problém navržen do 10P - na základě diskuse změněno) 
4. Parkování na sídlišti (do 10P) 
5. Cyklostezky (do 10P) 
6. Parkování u hřbitova 
7. Rozšíření kamerového systému 
8. Zajištění veřejného pořádku, dodržování nočního klidu 
Diskuse: 
Výtluky by měly být součástí běžné údržby komunikací, palčivým problémem by měla být bezpečná 
cesta do školy (tím není míněno, že by se výtluky neměly spravovat) 
Je třeba se zaměřit také na cyklostezky, spousta zaměstnanců – např. ze Studence, Martinic, jezdí do 
zaměstnání na kole po silnici II. třídy. Na základě diskuze byl problém navržen do 10P. 
 
Závěr: Každý účastník dostal u prezence 2 hlasovací lístky, které mohl umístit oba k jednomu 
problému (zdůraznění váhy problému) a nebo každý hlasovací lístek k rozdílným problémům. Po 
skončení prezentace problémů jednotlivých oblastí proběhlo hlasování, na jeho základě bylo 
sestaveno desatero problémů Jilemnice (seřazeno sestupně podle počtu přiřazených hlasů): 
 

1. Pokračovat v rekonstrukci areálu koupaliště a Hraběnky (16 hlasů) 
2. Vybudovat sociální byty (holobyty) – forma azylového bydlení a krizového bydlení pro matky 

s dětmi nebo pro osoby duševně nemocné (11 hlasů) 
3. Politická podpora města Gymnáziu a SOŠ Jilemnice (10 hlasů) 
4. Stabilizovat areál služeb a jeho další rozvoj pro drobné podnikání (9 hlasů) 
5. Podporovat volnočasové aktivity dětí a mládeže (8 hlasů) 
6. Vyřešit systém svozu bioodpadu (6 hlasů) 



 

7. Podporovat výstavbu velkoprodejny v lokalitě u ČSAD (5 hlasů) 
7.  Bezpečná cesta do školy (5 hlasů) 
9. Revitalizace městské zeleně (4 hlasy) 
9. Podporovat rozvoj ploch pro výstavbu RD (4 hlasy) 
9. Dokončit rekonstrukci obou základních škol (4 hlasy) 
12. Cyklostezky (3 hlasy) 
13. Parkování na sídlišti (2 hlasy) 
14. Zvýšit profesionální přístup politiků a úředníků vůči občanům (1 hlas) 
14. Zlepšit informovanost občanů všech věkových skupin pro návštěvu městského úřadu – 
vytvoření nového rádce občana (1 hlas) 

 
Desatero problémů sestavené na fóru bude ověřeno v květnu anketou mezi občany města. Na 
základě této ankety budou problémy ověřené, ke každému problému se přiřadí zodpovědný garant, 
navrhnou opatření k jeho splnění. Důvodová zpráva k desateru problémů bude předložena ke 
schválení zastupitelstvu města - aktivity budou směřovány k předložení na jednání ZM dne 19.5.2010.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V Jilemnici dne 8. dubna 2010 
Zapsala: Petra Therová 


